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Budai, despre achizitiile de masini: Casa de Pensii este ordonator de credite; nu are

nevoie de aprobare de la Ministerul Muncii

Casa Nationala de Pensii Publice (CNPP) este ordonator de credite care nu are nevoie de aprobare de la

Ministerul Muncii pentru achizitia de masini, însa am solicitat explicatii presedintelui Casei Nationale,

procedura începuta în ianuarie si terminata în luna aprilie, a declarat miercuri Ministrul Muncii, Marius

Budai, la dezbaterea "Ora Guvernului".

 

"Despre achizitia de masini, Casa Nationala de Pensii Publice, ca sa aflati si dvs., este ordonator de credite care nu

are nevoie de aprobare de la Ministerul Muncii, însa am solicitat presedintelui Casei Nationale explicatii,

procedura începuta în luna ianuarie si terminata în luna aprilie. S-au luat prin Programul Rabla, nu altfel de masini

decât masini de productie interna, masini românesti, câte o masina pe fiecare judet, la Casa de Pensii, pentru ca

acolo sunt oameni unde - si medicii cu expertiza trebuie sa se deplaseze, de exemplu, la persoanele care nu pot din

motive medicale - nu sunt fortati ca dvs. sa stea în casa - si comandati dupa aia sute de milioane de vaccinuri - nu

pot sa iasa din casa si trebuie sa ne deplasam la ei acasa pentru evaluarea periodica si multe, multe alte actiuni", a

mentionat Marius Budai.

 

Ministrul Muncii a participat miercuri, în plenul Senatului, la dezbaterea "Ora Guvernului", ca urmare a invitatiei

adresate la propunerea grupului parlamentar USR.

 

Liderul grupului USR din Senat, Radu Mihail i-a cerut explicatii despre "cum va renegocia PNRR la Bruxelles,

dupa ce, de mai bine de un an, se tot lauda ca o va face, dar, de fapt, nu este în stare nici macar sa închida un

subiect clar, cum este cel al pensiilor speciale".

 

"Din cauza acestui subiect, România pierde atât de multi bani din PNRR", a afirmat Radu Mihail.

 

În cadrul dezbaterii, ministrul Muncii a dat asigurari ca se va lua masuri în ceea ce priveste abuzurile si nu se va

pierde niciun ban din PNRR din cauza reformelor.

 

"Îi asigur pe cetateni, asa cum si presedintele PSD, Marcel Ciolacu, a spus ca suntem extrem de determinati sa

terminam cu aceste abuzuri, sa rezolvam aceste probleme si, cu siguranta nu se va pierde niciun ban din PNRR din

cauza reformelor. Vizavi de timinguri si de date, tehnicul, nu politicienii din Comisia Europeana, tehnicul din

Comisia Europeana si-a dat seama ca trei reforme extrem de importante, asezate alandala în PNRR doar la trei luni

de zile, nu pot fi facute decât asa cum ati lucrat dvs., la secret. Ori, pe aceste reforme trebuie avute foarte multe

discutii. Banuiesc ca stiti macar definitia dialogului social", a mentionat ministrul.

 

În opinia sa, "aceste trei reforme trebuie discutate si vor fi discutate".

 

"Noi, aceasta coalitie, am stabilit foarte, foarte clar ca vom avea atâtea discutii câte vor fi necesare cu sindicatele,

cu patronatele, cu organizatiile de pensionari si, în general, cu toti cei interesati, cu toate ministerele de linie, daca

vorbim de legea salarizarii sau cu ministerele de linie care au în coordonare indemnizatii si legi speciale. Am venit

astazi aici, în fata dvs., cu respect, chiar daca proiectul de lege a trecut de dvs. si înteleg ca vreti sa va mai vedeti

putin pe la televizor si sunteti asa într-un con de umbra. M-ati invitat astazi aici cu respect am raspuns invitatiei,

dar m-ati invitat dupa ce ati votat legea. Nu e nicio problema, am venit, dar ma gândeam ca m-ati invitat sa-mi

spuneti cum ati rezolvat dvs. aceasta problema când ati fost la guvernare, dar nu aveti ce sa îmi spuneti pentru ca

nu ati rezolvat nimic, dar aceasta coalitie va rezolva aceasta problema", a adaugat Marius Budai.

 

La începutul discursului, ministrul a semnalat ca Stelian Ion ar fi trebuit sa poarte pancarta pe care sa scrie: "Am
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taiat pensiile speciale când am fost ministrul Justitiei".

 

"Lipseste o pancarta la dvs., sa stiti, o pancarta pe care sa o poarte Stelian Ion, sa scrie: Am taiat pensiile speciale

când am fost ministrul Justitiei. Asta ar fi fost, cred ca, chiar corect. Poate mai este o pancarta cu domnul Dan

Barna când era vicepremier si a spus ca o sa dea OUG ca sa taie pensiile speciale, dar nu o aveti si pe aia acum, dar

nu-i nimic, putem discuta. Ati avut un PNRR scris la secret, nedezbatut, sindicatele si patronatele, adica partenerii

sociali, daca nu stiti cine-s aia - au spus asta public, ca ati refuzat orice dezbatere cu cei interesati, adica cu

sindicatele si cu patronatele, celor care le plângeti de mila acum. Când dvs. erati în Guvern si ati ascuns prin

ministra dvs. a Sanatatii pe parintii si bunicii nostri, în casa, nu le-ati dat niciun leu la pensii, dar acum le prinde de

grija. E ok. Cred ca sunteti extrem de nostalgic si va pare foarte mult rau de banii din consultanta, nu-i asa? Cred

ca dupa aia plângeti acum. Vorbiti de bunatate, de echitate, de coeziune. De unde grijile astea la USR, când dvs.,

repet, când ati fost în Guvern, nu ati dat niciun leu oamenilor. Vorbiti de mediul economic când colegul dvs.,

ministrul Nasui, a blocat masuri pentru mediul economic?", a mai spus Marius Budai.

 

El a subliniat ca au fost organizate mai multe întâlniri, dezbateri cu serviciile tehnice ale Comisiei Europene, dar si

cu cei interesati, cu toate ministerele de linie care au în coordonare indemnizatii si legi stabilite si platite în baza

unor legi speciale, astfel încât sa se ajunga forma proiectului de lege care a fost aprobata în Guvern.

 

Ministrul Muncii a subliniat ca au fost votate amendamente care au îmbunatatit legea.

 

"Conform primului raport emis de Banca Mondiala pe marginea proiectului de lege aprobat de Guvern, principalul

obiectiv, acel cu eliminarea abuzurilor din sistem - si va reamintesc câteva prevederi, cum ar fi interzicerea

cumularii altor functii în afara de cea de magistrat - daca pâna la acest proiect se putea ca doar cu o luna lucrata în

magistratura sa ai pensie de magistrat, de la acest proiect trebuie sa ai strict 20 de ani, ca pe urmatorii 5 ani,

gradual, sa mai creasca câte 1 an, nu va mai fi nicio pensie care sa depaseasca salariul, iar pentru cei care nu erau

aliniati la principiul contributivitatii si la vechimea minima din sistemul public de pensii: diplomati, functionari ai

Curtii de Conturi, functionari publici si parlamentari s-a crescut vechimea de la 4 ani la 15 ani, adica exact cât este

vechimea minima în sistemul public, iar pentru diplomati a crescut vârsta de pensionare de la 60 la 65 de ani. La

Senat, dvs. aici, prin discutiile pe care le-am avut în coalitie, ati mai votat amendamente care au îmbunatatit

legea", a adaugat ministrul.

 

Totodata, el a subliniat ca s-a introdus un drept de optiune si s-a interzis cumularea mai multor pensii stabilite si

platite în baza unor legi speciale.

 

"Toate aceste lucruri au fost discutate permanent cu cei interesati. Repet, înca o data, ca sa întelegeti, discutate,

deci nu la secret, discutate cu proiectul de lege - are avizul Consiliului Superior al Magistraturii, iar în continuare

asteptam ca astazi sau mâine sa apara raportul Bancii Mondiale si pe amendamentele pe care dvs. se pare ca ati

uitat ca le-ati votat, la Senat", a mai spus ministrul. 
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